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Kommunestyret PS  

 

Samanslåing av ungdomsskular  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Med heimel i handlingsplanen til kommunedelplan for oppvekst og kommunestyrevedtak i sak 
14/2018 gjer kommunestyret følgjande vedtak: 

Frå hausten 2019 vert ungdomssteget på Nordbygda og Sandnes skule slått saman til ein 
ungdomsskule. Matre skule held fram som 1-10-skule inntil vidare. Vedtaket blir sendt ut på høyring 
med høyringsfrist 1. oktober 2018. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Formannskapet og kommunestyret har ved fleire høve drøfta skulestrukturen i kommunen utan at 
det har resultert i vedtak om endring av krinsgrensene. Rådmannen orienterte kommunestyret om 
økonomien i ei samanslåing i dialogmøtet 3. mai 2018. I kommunedelplanen sin handlingsdel er det 
sagt at «dersom foreldre og elevar ved ungdomsskulane ynskjer å slå seg saman, kan det opnast for 
det i planperioden». Det er ikkje heilt lett å vita kva som ligg i dette vedtaket. Er det slik at elevar og 
foreldre i alle krinsane må ynskja å slå seg saman, eller er det nok at elevane og foreldra i ein krins vil 
det? Så langt har elevane og foreldra på Nordbygda skule fremja ynskje om å slå saman 
ungdomsskular, medan elevane på Sandnes var meir negative til samanslåing i kommunestyremøtet 
3. mai i år. 

Kommunestyret gjorde så i møte 3. mai i år fylgjande vedtak (mot 5 røyster):  

«Kommunestyret ber om at rådmannen utgreier 3 alternativ:  
1 Nordbygda og Sandnes til ein ungdomsskule  
2 Alle 3 skular til ein felles ungdomsskule  
3 Brekke / Matre og Nordbygda / Sandnes « 

Fakta/Vurdering 

Nedanfor har rådmannen greidd ut dei tre alternativa som kommunestyret bad om. Når det gjeld 



økonomi, viser ein til presentasjon på dialogmøtet 3. mai.  

Alternativ 1: Sandnes og Nordbygda utgjer ein ungdomsskule, Matre er 1-10-skule som før. 

Sandnes og Nordbygda vil til saman ha mellom 38 og 52 elevar på ungdomssteget i perioden 2019 til 
2024. Elevtalet  varier mellom 12 og 22 pr. årssteg. Det vil vera ein klasse på kvart steg. Pedagogisk 
og sosialt vil det vera ein føremon med klassar på denne storleik smanlikna med det ein har i dag. Ein 
viser her til rektorane si ne innlegg på dialogmøtet 3. mai der dei la vekt på det sosiale aspektet  og 
dei pedagogiske fortrinna ein får med litt fleire å spela på i kvar klasse. Dersom ein tenker at det er 
betre for elevane i ungdomsskulen å komma i eit litt større miljø, er minuset med dette alternativet 
at Matre skule ikkje får ta del i det. På dialogmøtet la rådmannen fram følgjande fordelar med 
samanslåing av ungdomsskular: 

· Større fagleg og sosialt miljø, ungdomane ønskjer det 
· Lettare å få lærarar med rett kompetanse 
· Utnytta lærarane sin kompetanse betre 
· Betre valfagtilbod og tilvalsfag 
· Økonomisk innsparing (løn minus skyss): 

Nordbygda/Sandnes          kr 750000 årleg 
Felles ungdomsskule          kr 2,6 mill årleg 
 
Ulempene vart oppsummert slik: 
 
· Minst ein skulekrins misser ungdomssteget 
· Mindre miljø på minst ein av skulane, både når det gjeld elevar og vaksne 
· Mindre fagmiljø 
· Lengre skuleveg for fleire 
· Færre arbeidsplassar 

 

Alternativ 2: Alle 3 skular til ein ungdomsskule 

Dei faglege, pedagogiske og sosiale argumenta er dei same som under alternativ 1. Med dette 
alternativet får ein på nytt ein felles ungdomsskule i Masfjorden der elevar frå alle tre krinsane får 
vera i lag og læra kvarandre å kjenna. Dei elevane med lengst skuleveg, vil få ei reisetid på 70 min ein 
veg. Det er klart at ei slik reisetid kan verta i lengste laget. Spørsmålet er om ein skal halda elevane 
frå Indre Masfjorden utanfor ei slik samanslåing av den grunn. Det er svært få elevar som vil få ei 
reisetid på over ein time. Matre skule til Nordbygda skule er det 32 km når du køyrer Solheimslia. 
Halvparten av elevane på Matre skule har adresse haugsvær og vil få kortare reiseveg enn dette.  

Alternativ 3 Sandnes/Nordbygda og Matre/Brekke 

Sjå utgreiing under alternativ 1. Dersom Matre/Brekke skal vera eit alternativ, må ein komma til 
semje med Gulen kommune om økonomisk fordeling og val av skulestad.Det må i så fall gjerast 
vedtak i begge kommunane om at ein ønskjer ei slik samanslåing på tvers av kommunegrensene. 
Brekke og Matre krins har alt eit godt utvikla samarbeid på det frivillege området, t.d innan idrett, så 
slik sett vil det ikkje vera unaturleg å samarbeida også på det kommunale planet. Brekke har litt 
høgare elevtal enn Matre. Dersom lengda på skulevegen også under dette alternativet skal vera eit 
argument, vil skulestaden bli Brekke. Det er noko lengre skuleveg frå Breivik/Rutledal til Matre (43 
km) enn frå Haukeland til Brekke (36 km). Frå Haugsvær er det om lag like mange km til Brekke (når 



du køyrer Solheimslia) som til Nordbygda skule.   

Skyss: Det går fram av utrekningane frå 2014 at dei med lengst veg i Sandnes krins vil ha om lag 55 
min reisetid til Nordbygda skule, medan dei med lengst veg i Nordbygda krins, vil ha om lag 40 min 
reisetid til Sandnes skule.  (Veglengda har ikkje endra seg sidan 2014). Så langt har ikkje skulestad 
vore tema i diskusjonen om samanslåing av ungdomsskular. Viss lengda på skulevegen også ved 
dette alternativet skal vera eit argument, talar det for at ein felles ungdomssskule for Sandnes og 
Nordbygda bør leggast til Sandnes.  
Rådmannen har ved tidlegare høve peika på at det kan verta ein del endringar på start- og slutttider 
på skuledagen dersom ein endrar krinsgrensene. Det vil ikkje vera råd å ha felles skyss for t.d 
barneskuleelevar på Nordbygda skule og ungdomsskuleelevar frå Nordbygda som skal til Sandnes. I 
utgangspunktet er det Skyss sitt ansvar å ordna skuleskyss ut frå dei behova skulane har. 
 
Areal: 
Det går fram av utgreiinga til Kommunedelplan for oppvekst frå 2014 at skulane har mange nok 
klasserom som er store nok til å ta eit auka elevtal. Det same gjeld arbeidsrom for dei tilsette. 
Rådmannen har ikkje sett på desse spørsmåla på nytt. 
 
Konklusjon 
Eit vedtak om endring av krinsgrensene må ut på ei brei høyring, der foreldre, fagforeiningar, frivillige 
lag og andre får komma med si meining. Dersom kommunestyret gjer vedtak om krinsendringar, må 
altså vedtaket ut på høyring før prosessen kan halda fram. 

Med heimel i handlingsplanen til kommunedelplan for oppvekst og kommunestyrevedtak i sak 
14/2018 kjem rådmannen med følgjande framlegg til vedtak: 

Frå hausten 2019 vert ungdomssteget på Nordbygda og Sandnes skule slått saman til ein 
ungdomsskule. Matre skule held fram som 1-10-skule inntil vidare.  

 

 

  

Formannskapet - 046/2018 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 
Det vart jobba fram følgjande framlegg til endring av pkt 2: 
Kommunestyret viser til saksutgreiinga der det er skissert 3 moglege løysingar for endring i 
skulestrukturen  
· Nordbygda og Sandnes til ein ungdomsskule 
· alle 3 skular til ein felles ungdomsskule 
· Brekke / Matre og Nordbygda / Sandnes 

og sender med dette saka samla på høyring med høyringsfrist 1.oktober 2018.  
Kommunestyret ønskjer særleg høyringssvar på følgjande formulering: 

Frå hausten 2019 vert ungdomssteget på Nordbygda og Sandnes skule slått saman til ein 
ungdomsskule.  
Vidare får rådmannen  i oppdrag å utgreie samanslåing av ungdomstrinnet på Matre og Brekke til ein 
ungdomsskule og gjennomføre drøfting med Gulen kommune basert på skriv motteke frå Gulen 
kommune hausten 2017 i høyringsperioden. 



Framlegg til vedtak jobba fram i møtet vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

FS - vedtak: 

Med heimel i handlingsplanen til kommunedelplan for oppvekst og kommunestyrevedtak i sak 
14/2018 gjer kommunestyret følgjande vedtak: 

Kommunestyret viser til saksutgreiinga der det er skissert 3 moglege løysingar for endring i 
skulestrukturen  

· Nordbygda og Sandnes til ein ungdomsskule 
· alle 3 skular til ein felles ungdomsskule 
· Brekke / Matre og Nordbygda / Sandnes 

og sender med dette saka samla på høyring med høyringsfrist 1.oktober 2018.  
 
Kommunestyret ønskjer særleg høyringssvar på følgjande formulering: 

Frå hausten 2019 vert ungdomssteget på Nordbygda og Sandnes skule slått saman til ein 
ungdomsskule.  

 
Vidare får rådmannen  i oppdrag å utgreie samanslåing av ungdomstrinnet på Matre og Brekke til ein 
ungdomsskule og gjennomføre drøfting med Gulen kommune basert på skriv motteke frå Gulen 
kommune hausten 2017 i høyringsperioden. 
 
 

 

 

 


